

Referat

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d. 9. februar 2026 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Finn Jensen, Anette Bro Christensen,
Søren Krogh, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard, Niels Henrik Christensen og Lone
Svenstrup, Ingelise Christensen

Afbud: Bruno Simonsen

Sted: Viborg Rideklub

Kage: Annemette

1. Økonomisk status (budgetopfølgning mv.). Herunder status på sag om jordkøb og budget 2026

- a. Budget 2026 er lavet i foreløbig udgave. Ingelise og Grethe gennemgår det sammen med Lone og Niels i løbet af den kommende uge. For nu begrænses prisstigning på opstaldning mest muligt, da foder- og halmaftaler er låst frem til sommer. Herefter revurdering og mulig stigning på foder/halm. Der aftales en mindre prisstigning på undervisning i tråd med kommunens generelle stigninger.
- b. Regnskab 2025 er endeligt opgjort og vi kommer ud med et positivt resultat.
- c. Jordkøb og gaveindsamling; afventer fortsat zonetilladelse og der er rykket flere gange. Gaveindsamlingen, der skal medfinansiere gaveindsamlingen skal igangsættes hurtigst muligt.

2. Beretning fra daglig leder/berider, herunder bemanding, opstaldning, undervisning og elevheste/-ponyer

- a. Status opstaldning; personalepladser (3 pr. elev + Niels 4), elevheste- og ponyer samt privatheste og -ponyer. Der er venteliste på opstaldning; dette løser sig først på foråret. To elevheste afprøvet i løbet af januar, den ene er indkøbt og den anden sendt retur. To elevponyer sat til salg.
- b. Der kigges på nyt foderprodukt, så vi ikke skal have to muligheder.

- c. Venteliste på pony-hold, og der er startet – og fastholdt - en del nye voksne
- d. Ellen er tilbage og Line Albrettsen har hjulpet hende godt i gang. Der kommer præsentation af Ellen snarest. Når Ellen er på fuld tid er planen at hun lukker ind 2 dage om ugen og Pia 3. Pia skal så lave andre opgaver - bl.a. rengøring – to dage.
- e. Fra DRF fokus på arbejdsmiljø-loven i forhold til beridereleverne. Det giver udfordringer med den nuværende struktur, som der dog kan ses forskellige løsninger på. Vi afventer endelig udmelding.

3. Nyt fra forretningsudvalget

- a. Intet nyt.

4. Opfølgning på punkter fra sidste møde

- a. Ingen tilbagemeldinger på nyhedsbrevet
- b. Udkast til regelsæt for sikkerhed og færden på rideskolen er nu færdigt og rundsendes til bestyrelsen mht godkendelse. Efterfølgende underskrives af Niels og Bo. Et par gange om året tages det med på personalemøde og kommer med som punkt på næstkommende bestyrelsesmøde. Ordensreglement og regler for brug af ridehuskort ligeledes opdateret og kommer ud til endelig godkendelse; herefter opslås på Facebook at der er sket ændringer.
- c. Klubhusstøtte søgt til indkøb og opsætning af lys langs ridehal mod springbanen og parkeringspladsen modsat bygningerne.
- d. 'Rid når du rider'- kampagne imod mobiltelefoni og ridning. Udkast gennemgås og skal yderligere fintunes.

5. Aktionsliste fra sidste møde gennemgås

- a. Vandledningsafgift diskuteres og er ikke helt sådan at gennemskue. Beløbet er dynamisk. Afklaring også i forbindelse med installering af den ny vaskemaskine gøres inden næste møde.
- b. Der er kommet tilbud på springmateriel. Maria bestiller

6. Status efter møde med ponyfræsere/halvpartsryttere

- a. Godt møde med ponyfræsere/halvpartsryttere. Vanskelighed ved at fastholde ponyfræsere handler dels om løn, dels om muligheden for andre goder. Mulige goder: deltagelse i frokost og feedback, mulighed for springning på elevheste,

mulighed for deltagelse på hold ved beridereleverne eller Niels en gang om måneden i bytte for den planlagte time hos Helle (samme dag). Problematisk at nogle ponyer er vanskelige at få ud af boksen – efterspørges 'lov' til at bruge godbidder. Graduerede opgaver og løn kunne være en mulighed; nogle der kun hjælper i stalden og nogle der løber. Tages på morgenmøde 10/2 og der arbejdes videre.

b. Lønforhøjelse kigges ind i møde omkring budget 2026

c. Mødet skal gentages for at samle op og få endnu flere input.

7. Opfølgning ekstraordinært bestyrelsesmøde 2/2 - udenfor referat

8. Beretning fra udvalg

a) Kommunikations- og SoMe-udvalg

- a. Månedskalender for marts godkendes

b) Trivselsudvalg

- a. Frivilligfest – 31 tilmeldte. Der rykkes især blandt de yngre. Sidste tilmelding på fredag
- b. Halvårskalender tages med til frivilligfest

c) Cafeteriaudvalg

- a. Ny bordplade indkøbt, diverse inventar flyttes rundt

d) Sponsorudvalg

- a. Afventer Årets Forening ved Ringkøbing Landbobank
- b. Indhentes tilbud på trappe og søges ved Parasport
- c. Bilka søges om skærm + bord-bænkesæt
- d. Nordeas 'Liv i det lokale' søges

e) Ponyudvalg

- a. Ministævne 14/3; ligger sent grundet rykket Distriktsstævne. Nyt tema da Fastelavnstema ikke bliver aktuelt

f) Skovudvalg

- a. Møde med skovfoged Steen Bonde ang. indhegning af naturareal i Klostermarken. Problematisk med tiltagende indhegning generelt

g) Sports- og stævneudvalg

- a. Klubstævne 20./21. Februar; endnu ikke så mange tilmeldte
- b. Distriktsstævne Spring; endnu ikke så mange tilmeldte
- c. Distriktsstævne Dressur; endnu ikke så mange tilmeldte
- d. Mange deltagere til Frokost og Feedback – velafviklet arrangement.

h) Juniorudvalg

- a. Der laves pynt til påskestævne

9. Eventuelt

- a. Foderrummet; der skal strammes op på opbevaring, oprydning og fejning
- b. Der bliver lavet låg til fodervognen
- c. Fortsat rotteproblematik; Mortalin kommer en gang om ugen og vi arbejder med forskellige tiltag
- d. Udfordring med strøm på foldene; når jordkøbet er på plads skal der kigges på en ny løsning.
- e. Arbejdsdag i foråret planlægges næste gang